
附表三
Table 3

測繪成果電子資料提供對象及申請方式說明表
Examination Table of Permitted Applicants and Methods of

Application for Computerized Surveying and Mapping Results

資料類別
Category

提供對象
Permitted
applicant 

非加值型使用目的申請方式
Method of application for 

none value–added use 

控制測量成果
資料
Control  survey
data

限制公開
Restricted 
availability

機關
Government institution

填具申請書及管制同意書備函申請
Fill out and submit the application form together
with the control consent form to make application.

非限制公開
Non-restricted
availability

機關、團體及個人
Government institution, 
organization and 
individual

1. 填具申請書臨櫃、傳真或郵寄申請
To submit  the  completed  application  form in
person, by fax or by post.
2. 線上申請 Apply online.

數值地籍測量原始成果資料
Original digital cadastral 
surveying data

機關、團體及個人
Government institution, 
organization and 
individual

填具申請書臨櫃、傳真或郵寄申請
To submit  the  completed  application  form in
person, by fax or by post.

GIS地籍圖資料
GIS cadastral map data 

1. 填具申請書臨櫃、傳真或郵寄申請
To submit  the  completed  application  form in
person, by fax or by post.
2. 線上申請 Apply online.

土地段籍資料
Land-section registration data

典藏地籍圖掃描成果資料
Scanned  data of  archive
cadastral map

填具申請書臨櫃、傳真或郵寄申請
To submit  the  completed  application  form in
person, by fax or by post.

臺灣通用電子地圖成果資料
Taiwan Electronic Maps

1. 填具申請書臨櫃、傳真或郵寄申請
To submit  the  completed  application  form in
person, by fax or by post.
2. 線上申請 Apply online.

國土利用現況
調查成果資料
Land use 
investigation 
data

限制公開
Restricted 
availability

機關
Government institution

填具申請書及管制同意書備函申請
Fill out and submit the application form together
with the control consent form to make application.

非限制公開
Non-restricted
availability

機關、團體及個人
Government institution, 
organization and 
individual

1. 填具申請書臨櫃、傳真或郵寄申請
To submit  the  completed  application  form in
person, by fax or by post.
2. 線上申請 Apply online.

基本地形圖及
輿圖成果資料
Basic 
topographic 
map data

限制公開
Restricted 
availability

機關
Government institution

填具申請書及管制同意書備函申請
Fill out and submit the application form together
with the control consent form to make application.

非限制公開
Non-restricted
availability

機關、團體及個人
Government institution, 
organization and 
individual

1. 填具申請書臨櫃、傳真或郵寄申請
To submit  the  completed  application  form in
person, by fax or by post.
2. 線上申請 Apply online.

行政區域成果資料
Administrative map data

機關、團體及個人
Government institution, 
organization and 
individual

免申請使用
Free to use
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資料類別
Category

提供對象
Permitted
applicant 

非加值型使用目的申請方式
Method of application for 

none value–added use 

正射影像資料
Orthophoto-image data

機關、團體及個人
Government institution, 
organization and 
individual

1. 填具申請書臨櫃、傳真或郵寄申請
To submit  the  completed  application  form in
person, by fax or by post.
2. 線上申請 Apply online.

三維圖資成果資料
3D model data

機關、團體及個人
Government institution, 
organization and 
individual

1. 機關及團體填具申請書備函申請
For government institution and organization fill
out  and  submit  the  application  form together
with an official letter to make an application.
2. 個人線上申請 For individual, apply
online.

國土測繪整合資料
Integrated land surveying and 
mapping data

機關、團體及個人
Government institution, 
organization and 
individual

免申請使用
Free to use 

說明 Explanation：
1. 加值型申請案：機關及團體得填具加值利用申請書並附加值利用規定同意書申請土地段
籍資料、臺灣通用電子地圖成果資料、國土利用現況調查成果資料或基本地形圖及輿圖成果
資料之電子檔資料授權加值型使用目的。Application for value-added use: the government
institution and organization may fill out and submit both the completed and signed application
form and consent form of regulations governing value-added use to apply for the authorized
value-added  use  of  land-section  registration  data,  Taiwan  Electronic  Maps  data,  land  use
investigation data or basic topographic map data. 

2. 申請更新：曾申請測繪成果電子資料之申請人得就可提供更新之資料填具申請書並附相
關證明文件以臨櫃、傳真或郵寄方式申請更新。Application for update: an applicant who has
applied  for  computerized  surveying  and  mapping  results  may  apply  for  update  of  available  data  by
submitting the completed application form together with other relevant supporting documents in person,
by fax or post. 

3. 加值型申請案之申請人得填具加值利用申請書並附相關證明文件申請更新或新增加值利
用目的。An applicant for value-added use may fill out and submit the completed application form for
value-added use  together  with  relevant  supporting  documents  to  apply  for  update  or  addition  to  the
authorized use. 

4. 前已申辦完成之非加值型申請案，其申請人得於六個月內就得授權加值型使用目的之資
料申請變更授權使用目的為加值型，提供對象及申請方式同加值型申請案。An applicant
whose application for none value-added use has been completed may apply for the change of none value-
added  use  to  authorized  value-added  within  six  months.  The  permitted  applicants  and  methods  of
application for such change are the same as the application for value-added use. 

5. 申請減徵或免徵規費者，應填具申請書備函申請，學術單位應簽訂減徵規費切結書。An 
applicant who applies for reduction or exemption from fees shall fill out and submit the application form. 
Academic institution should fill out the declaration form for fees reduction of surveying and mapping 
data.

6. 圖資瀏覽、查詢及線上申購服務平臺為「國土測繪圖資 e 商城」（ https://
whgis.nlsc.gov.tw/）；國土測繪圖資網路服務平臺為「國土測繪圖資服務雲」（ https://
maps.nlsc.gov.tw/）；三維國土測繪圖資網路服務平臺為「多維度國家空間資訊服務平臺」
（https://3dmaps.nlsc.gov.tw/）。The data querying and purchasing can process in Taiwan Map Store
(https://whgis.nlsc.gov.tw/English).  The  web  map  service  are  available  in  Taiwan  Map  Service
(https://maps.nlsc.gov.tw/). The  3D  web  map  service  are  available  in  Taiwan  3D  Map  Service
(https://3dmaps.nlsc.gov.tw/).
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資料類別
Category

提供對象
Permitted
applicant 

非加值型使用目的申請方式
Method of application for 

none value–added use 
7. 全套分二次申請案：第三季後申請授權臺灣地區道路及鐵路圖數值資料檔或臺灣地區建
物及區塊圖數值資料檔加值型使用目的者，得依資料更新狀況，採全套分二次申請，首次
提供範圍為全國半數縣市，申請人應於次年第一季前完成第二次申請，提供範圍為前次之
餘。Divided into twice applications：People who apply value added “Digital data of Taiwan road and
rail” or  “Digital data of Taiwan buildings and blocks”  in the second half of the year may make twice
applications. In the first application, the NLSC provides the half of the counties in Taiwan. Applicants
should complete the second application before the end of the first season in the next year. The area of
second application cover the rest counties of Taiwan. 

8. 申請國土測繪圖資網路服務，倘適用國土測繪成果資料收費標準第三條第四款者，須依
據「內政部國土測繪中心供應中央政府機關地籍資料實施要點」辦理申請作業。Apply for  web
map service, the applicant is eligibility for Subparagraph 4 of Article 3 in Fee-charging Standards for Land
Surveying  and  Mapping  Achievements  Data,  please  follow  the  Guidelines  of  Providing  Central
Government Authority with Cadastral Data of National Land Surveying and Mapping Center, Ministry of
the Interior.

9. 基本地形圖及輿圖成果資料之經建版地形圖數值資料檔，屬開放資料，免申請可直接使
用。Digital data of small-to-medium-scale topographic map is open data, the user can access and use the
data freely.

10.三維圖資成果資料屬免費資料，不限制使用目的，申請人得填具申請書並附加值利用規
定同意書，申請使用該資料。The 3D map data is free. Applicants may fill out and submit both
the completed and signed application form and consent form of regulations governing value-
added use to apply for the 3D map data.
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